

Title (en)

NEW DERIVATIVES OF TAXOL ANALOGUES, PREPARATION THEREOF AND COMPOSITIONS CONTAINING THEM.

Title (de)

TAXOLDERIVATE, DEREN HERSTELLUNG UND DIESE ENTHALTENDE ZUSAMMENSETZUNGEN.

Title (fr)

NOUVEAUX DERIVES D'ANALOGUES DU TAXOL, LEUR PREPARATION ET LES COMPOSITIONS QUI LES CONTIENNENT.

Publication

EP 0596010 A1 19940511 (FR)

Application

EP 92916744 A 19920716

Priority

- FR 9108937 A 19910716
- FR 9200687 W 19920716

Abstract (en)

[origin: EP0524093A1] New derivatives of taxol analogues of general formula (I), their preparation and the compositions which contain them. In the formula (I): - Ar represents an aryl radical, - R represents a radical of general formula R7O- (II) in which R7 represents an optionally substituted alkyl radical or an alkenyl, alkynyl, cycloalkyl, cycloalkenyl, bicycloalkyl, phenyl or heterocycl radical, - R1 and R2, which are identical or different, represent a hydrogen atom or a radical of general formula (III) in which R3 and R4, which are identical or different, represent hydrogen or alkyl (optionally substituted by hydroxyl, carboxyl, alkoxy carbonyl or a radical of formula (IV) in which R5 and R6, which are identical or different, represent hydrogen or alkyl or together form a 5- or 6-membered saturated or unsaturated heterocycle) or else R3 and R4 form a 5- or 6-membered, saturated or unsaturated heterocycle. The new products of formula (I) exhibit notable antitumour and antileukaemia properties. <IMAGE>

Abstract (fr)

Nouveaux dérivés d'analogues du taxol de formule générale (I), leur préparation et les compositions qui les contiennent. Dans la formule (I): Ar représente un radical aryle, R représente un radical de formule générale (II): R7O- dans laquelle R7 représente un radical alcoyle éventuellement substitué, alcényle, alcynyle, cycloalcoyle, cycloalcényle, bicycloalcoyle, phényle ou hétérocycl, R1 et R2, identiques ou différents, représentent un atome d'hydrogène ou un radical de formule générale (III) dans laquelle R3 et R4, identiques ou différents, représentent hydrogène ou alcoyle (éventuellement substitué par hydroxy, carboxy, alkoxy carbonyl ou un radical de formule (IV) dans laquelle R5 et R6, identiques ou différents, représentent hydrogène ou alcoyle ou forment ensemble un hétérocycle saturé ou non saturé à 5 ou 6 chaînons) ou bien R3 et R4 forment un hétérocycle saturé ou non saturé à 5 ou 6 chaînons. Les nouveaux produits de formule (I) présentent des propriétés antitumorales et antileucémiques remarquables.

IPC 1-7

C07D 305/14; A61K 31/335

IPC 8 full level

C07D 305/14 (2006.01)

CPC (source: EP)

C07D 305/14 (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 9302065A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0524093 A1 19930120; AU 2388092 A 19930223; CA 2113074 A1 19930204; CZ 9094 A3 19940615; EP 0596010 A1 19940511; FI 940191 A0 19940114; FI 940191 A 19940114; FR 2679230 A1 19930122; FR 2679230 B1 19931119; HU 9400113 D0 19940530; HU T66600 A 19941228; IE 922305 A1 19930127; JP H06509107 A 19941013; MX 9204140 A 19930101; NO 934723 D0 19931220; NO 934723 L 19931220; NZ 243548 A 19940726; SK 4894 A3 19941207; TW 201740 B 19930311; WO 9302065 A1 19930204; YU 69892 A 19951003; ZA 925245 B 19930428

DOCDB simple family (application)

EP 92402046 A 19920716; AU 2388092 A 19920716; CA 2113074 A 19920716; CS 909492 A 19920716; EP 92916744 A 19920716; FI 940191 A 19940114; FR 9108937 A 19910716; FR 9200687 W 19920716; HU 9400113 A 19920716; IE 922305 A 19920715; JP 50262993 A 19920716; MX 9204140 A 19920715; NO 934723 A 19931220; NZ 24354892 A 19920714; SK 4894 A 19920716; TW 81105531 A 19920714; YU 69892 A 19920715; ZA 925245 A 19920714